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Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej            
i Rynku Pracy 

 
Nr 7/2009  w dniu 15.05.2009r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 15:30 zakończono o godz. 18:00  
 

L.P Imię i nazwisko 
 

Podpis 
 

 
1. 

Irena Wojewódzka- Kucz 
-Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 
2. 

Tomasz Bociański 
-Wiceprzewodniczący Komisji 

 
Nieobecny 

 
3. 

Sławomir Maciaszek 
-Sekretarz Komisji 

 
Od godz. 16;00 

 
4. 

 
Michał Piechocki 

 
Nieobecny 

 
5. 

 
Krzysztof Migasiewicz 

 
Obecny 

 
6. 

 
Tomasz Kranc 

 
Obecny 

 
7. 

 
Wojciech Ćwik 

 
Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Tomasz Bociański 

2. Michał Piechocki 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grzegorz Hoffmann- Dyrektor ZOZ w Wągrowcu 
2. Stanisław Przybylski- Główny Księgowy w ZOZ w Wągrowcu 
3. Irena Woźniak- Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wągrowcu 
4. Grażyna Dębowska- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wągrowcu 
5. Anna Grzewińska- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Damasławku 
6. Hanna Domagalska- Z-ca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołańczy 
7. Grażyna Witucka- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku 
8. Jolanta kalka- Z-ca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach 
9. Anna Popiela- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Wapnie 
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1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
ü Analiza wysokości kontraktów z NFZ, zaspokojenie potrzeb społecznych. 

            Wykonanie za trzy miesiące. 
ü Informacje Ośrodków Pomocy Społecznej na temat: osoby chore, starsze, 

niepełnosprawne, ubóstwo w gminach / powiat wągrowiecki /. 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Przewodnicząca Komisji zapoznała  z treścią odpowiedzi Zarządu  na wnioski Komisji. 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
         Otwarcie posiedzenia, stwierdzenia quorum. 
Przewodnicząca Komisji powitała członków Komisji i sprawdziła listę obecności. 
Przegłosowała protokół z poprzedniej Komisji.  Za przyjęciem protokółu byli wszyscy  
obecni członkowie komisji.   
Przewodnicząca Komisji zapoznała członków Komisji z odpowiedzią zarządu Powiatu na 
wniosek Komisji Zdrowia dotyczący dodatkowego stanowiska w PCPR a dotyczącym 
prowadzenia spraw związanych z rodzinami zastępczymi i opieką nad dzieckiem. 
Członkowie Komisji utrzymują wniosek Komisji w tym temacie i zwracają się do Zarządu o 
zatrudnienie pracownika kiedy będą jakiekolwiek możliwości finansowe. 
         Przewodnicząca Komisji przedstawiła odpowiedz z NFZ oddział Wlkp. do Starosty 
Wągrowieckiego w odpowiedzi na jego pismo dotyczące kwestii odpłatności  skierowań na 
turnus rehabilitacyjny, wystawianych przez lekarzy, na życzenie osób niepełnosprawnych, 
podlegających powszechnemu ubezpieczeniu zdrowotnemu oraz zaświadczeń o stanie 
zdrowia niezbędnych dla celów otrzymania świadczeń z jednostki pomocy społecznej, a także 
sposobu postępowania osób, które przez lekarzy rodzinnych zostały zobowiązane do 
poniesienia w/w kosztów, aby odzyskać nienależnie pobraną opłatę.  
W wyniku dyskusji Komisja uważa, że wskazane byłoby spotkanie Komisji z Radcą 
Prawnym Powiatu oraz pracownikiem PCPR.  
Komisja zwraca się z prośbą do Starosty Powiatu o umożliwienie uczestniczenia  Radcy 
Prawnego w posiedzeniu Komisji w miesiącu czerwcu.  
         Temat Pierwszy dotyczący analizy kontraktów, omówił Główny Księgowy Pan 
Stanisław Przybylski. Kontrakt szpitala za trzy miesiące wynosił 2 540 001 złotych.  Kontrakt 
wykonano w 112,8 %  we wszystkich działach. Nad wykonanie nie zapłacone przez NFZ 
wynosi 556 630 złotych. W wyniku negocjacji z NFZ mamy zapewnienie zapłaty nad 
wykonań za miesiąc styczeń 2009. W związku z tak znacznym przekroczeniem hospitalizacji 
potrzeby społeczne w tym zakresie zostały zaspokojone w całości. Zaspokojenie potrzeb poza 
oddziałem terminalnym i paliatywnym - na przyjęcie oczekuje 16 osób. 
W poradni  chirurgicznej oczekuje się dwa dni na badanie. Nagłe przypadki w poradni 
chirurgicznej załatwia się odwrotnie.  
Pozostałe świadczenia, które są finansowane kapitacyjnie są zaspokajane w pełni. 
Strata na działalności operacyjnej ( bieżącej ) za trzy miesiące  wyniosła  ok. 700 tysięcy, i 
pogłębia się. Na stratę duży wpływ miało przejście lekarzy na kontrakty. Wynagrodzenie 
powinny wahać się w granicach 65% posiadanych środków, a wynoszą 69% co jest 
zjawiskiem nie prawidłowym. 
Przewodniczący Rady Powiatu skomentował ta informację, że za dużo przeznacza się na 
wynagrodzenia w Szpitalu, Szpital żyje ponad stan.  
Przewodnicząca stwierdziła że koszty działalności są większe niż przychody.  
Vice Starosta stwierdził, że jeśli by nie było 1 410 000 ( z wyroku sądowego ) to szpital by 
miał straty ok. 800 tysięcy za cztery miesiące. Nadróbki nie pokrywają kosztów, ponieważ są 
to płace. 
Szpital wykonuje takie usługi, na które nie posiada kontraktu. 
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Komisja Zdrowia po zapoznaniu się z wynikami Szpitala za pierwszy kwartał roku 2009, 
wyraża głębokie zaniepokojenie powiększającą się stratą. 

 Informacja Ośrodków Pomocy Społecznej z wszystkich samorządów Powiatu na temat: 
osoby chore, starsze, niepełnosprawne, ubóstwo w gminach omówili Kierownicy MOPS i 
GOPS. 
Najczęstszą przyczyną przyznawania pomocy, to przede wszystkim ubóstwo, bezrobocie, 
niepełnosprawność, długotrwała lub ciężka choroba, bezradność. Każda z placówek poza 
wsparciem finansowym dokonuje zakupu opału, posiłki, pranie, sprzątanie, załatwia 
formalności z urzędami i lekarzami. Każda placówka współpracuje z bankiem żywności i w 
wyniku pozyskanej żywności, rozdysponowuje żywność wśród rodzin potrzebujących 
wsparcia. 
Wypłaca się również dodatki mieszkaniowe. Podopieczni ośrodków korzystają w miarę 
potrzeb z usługo psychologa, prawnika. Placówki MOPS I GOPS realizują projekty 
współfinansowane przez Unię Europejską w ramach Funduszu Społecznego np. w gminie 
Wągrowiec „ Program Aktywizacji Społeczno – Zawodowej ”. We wszystkich placówkach 
MOPS i GOPS są zapewnione wystarczające środki finansowe na realizację zadań w 
Ośrodkach Pomocy Społecznej.  
Przewodnicząca Komisji wyraziła zadowolenie z wystarczającej ilości środków na 
realizowanie pomocy dla najbardziej potrzebujących.  
Podziękowała również za trudną pracę, zrozumienie, serce, życząc wszystkim Ośrodkom 
sprzyjającej polityki wobec ludzi ubogich, starszych i niepełnosprawnych. 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 

4.1 Zapytania: 
Odpowiadano podczas posiedzenia Komisji. Odnotowano w sprawozdaniu z przebiegu 
dyskusji  
 

4.2 Opinie 
Nie odnotowano 
 

4.3 Stanowiska 
Członkowie Komisji Utrzymują wniosek Komisji dotyczący zatrudnienia pracownika w 

PCPR. 
        Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy  po zapoznaniu się z wynikami 
Szpitala za pierwszy kwartał roku 2009, wyraża głębokie zaniepokojenie powiększającą się 
stratą. 
 
      4.4Wnioski: 
Komisja Zdrowia Polityki Społecznej i Rynku Pracy zwraca się do Zarządu Powiatu o 
umożliwienie uczestniczenia Radcy Prawnego i pracownika PCPR w posiedzeniu Komisji 
Zdrowia w miesiącu czerwcu, celem wyjaśnienia treści pisma z NFZ w Poznaniu a dotyczące 
odpłatności za świadczenia wystawiane przez lekarzy osobom  niepełnosprawnym  
 
 
                       Protoko łował                                                          Przewodniczący Komisji   
       
            ____________________                                                   ________________________                                                       

     /Sławomir Maciaszek/                                                      /Irena Wojewódzka – Kucz/ 

                                  

 


